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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  19 

Datum zasedání:  26. 10. 2022 

Přítomni:  Adámek (online), Fiala, Klepek (online), Peterová, Pražák, Růčková, 

Šimáková, Vavrušková  

Omluveni:  Bauerová, Foltisová, Tvrdoň 

Hosté:  Palečková (online), Stavárek, Suchánek, Šperka (online) 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 

2023/2024 

3. Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický 

rok 2023/2024 

4. Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Inovativní 

podnikání v prezenční formě studia SU OPF pro akademický rok 2023/2024 

5. Studentská rada SU OPF  

6. Volby do AS SU za SU OPF 

7. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF.  Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Dr. Šimáková uvedla, že senát je znovu úplný a přivítala novou členku senátu Nelu Peterovou. 
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2. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů v prezenční a 

kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2023/2024 

 

3. Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2023/2024 

 

4. Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Inovativní 

podnikání v prezenční formě studia SU OPF pro akademický rok 2023/2024 

 

Děkan prof. Stavárek představil všechny předložené podmínky přijímacího řízení současně. 

Podmínky v zásadě kopírují dokumenty z minulého akademického roku. Jsou zde tři důležité 

aspekty. Úspěšně byl ukončen akreditační proces nabízených studijních programů, a tudíž je 

vyhlášení podmínek přijímacího řízení pro všechny české studijní programy společné. Druhým 

aspektem je termín podání přihlášky, který je stanoven na 31. 3. a je o měsíc posunutý oproti 

standardnímu datu. Tento termín byl nastaven i v předešlých podmínkách a z hlediska počtu 

přihlášek i počtu zapsaných studentů se osvědčil. Poslední důležitý aspekt je poplatek za 

přihlášku, který je také stejný a činí 500 Kč do všech českých studijních programů na Slezské 

univerzitě. Poplatek vychází z rozhodnutí univerzity jako celku. I když je to příjmem do 

rozpočtu, SU se rozhodla i pro další akademický rok poplatek držet ve výši 500 Kč.  

 

Dr. Pražák otevřel otázku znovuzavedení přijímacích zkoušek. Dotázal se, jestli má smysl je do 

budoucna zavést a v jaké formě. V rámci přijímacího řízení chybí kontakt od doby, kdy uchazeč 

podá přihlášku, do doby, než přijde k zápisu. Prof. Stavárek uvedl, že zásadní otázkou je 

charakter přijímacích zkoušek. V prvním týdnu vyplňují noví studenti dotazníky, kde uvádějí 

důvod, proč si zvolili OPF. Jednoznačným důvodem výběru OPF je absence přijímacích 

zkoušek. Výběr pouze specifických studijních programů s přijímací zkouškou by také zřejmě 

nefungoval. Zavedení přijímacích zkoušek by mělo pravděpodobně za následek pokles 

zapsaných studentů. Dr. Pražák doplnil, že máme rok na diskusi k motivaci uchazečů. Důležité 

je namotivovat je s co nejmenší bariérou. Je značný rozdíl mezi počtem přijatých a následně 

zapsaných studentů. Bc. Fiala podpořil myšlenku zavedení přijímacích zkoušek. OPF nabízí 

programy, které nejsou v Ostravě, máme prestižní programy (např. Digitální business). Měli 

bychom cílit na prestiž a zavést alespoň nějaké přijímací zkoušky.   

 

Dr. Klepek se zeptal, zda je dotazník pro studenty v prvním týdnu anonymní, nebo jsme schopni 

dohledat studenty. Prof. Stavárek odpověděl, že je studenty možné dohledat na základě UČO. 

Dr. Klepek uvedl, že bychom se měli soustředit na to, že spousta přijatých uchazečů nepřijde 

k zápisu.  

 

Dr. Šimáková dodala, že v rámci jednotlivých studijních programů působí ambasadoři a ti mají 

také podněty ze strany uchazečů. Ambasadoři jsou v kontaktu s těmi aktivnějšími uchazeči a 

mohli by do této problematiky vnést další vhledy. Bc. Fiala doplnil, že je ambasador a 

ambasadoři jsou celkem decentralizovaní. Alespoň za fakultu by bylo vhodné uspořádat setkání 

ambasadorů všech studijních programů.  Prof. Stavárek vysvětlil, že se o to snažil několikrát, 

jedná se však o rektorátní projekt. Bc. Fiala navrhl, aby se ambasadoři sešli z vlastní iniciativy. 

Ing. Vavrušková navrhla do setkání pozvat i referentky, kterým studenti volají, protože se 



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

3  
 
 

nemůžou zkontaktovat s ambasadorem. Referentky by rády poradily, ale chybí jim zásadní 

informace. Ohledně přijímacího řízení dodala, že hodně lidí naopak odrazuje, že na OPF nejsou 

přijímací zkoušky. Psychologicky si chtějí splnit nějaký cíl, že něco dokázali a na školu se 

dostali. Dr. Klepek podpořil Bc. Fialu, aby byl aktivní a aby pozval ambasadory na společnou 

schůzku.  

 

Bc. Fiala se dotázal, jak to bude s případným druhým kolem přijímacího řízení. Jelikož se 

minulý rok neotevíralo druhé kolo a do Manažerské informatiky se přihlásilo velké množství 

uchazečů. Doc. Suchánek uvedl, že se v případě Manažerské informatiky čekalo na akreditace. 

Přijímací řízení musí být zpuštěné minimálně čtyři měsíce. V případě Manažerské informatiky 

to bylo od března a bylo rozhodnuto, že poběží do konce srpna. O druhém případném druhém 

kole se rozhoduje na základě stavu podaných přihlášek a zapsaných studentů po ukončeném 

prvním kole. Prof. Stavárek doplnil, že pokud je nějaký studijní program na tom početně špatně, 

pak se dá vypsat případné druhé kolo přijímacího řízení.  

 

Dr. Šimáková doplnila informace ke studijnímu programu Inovativní podnikání. Termín 

podávání přihlášek je u přijímacího řízení tohoto studijního programu 30. 4. 2023. Je to dáno 

specifikami podmínek, požadavky na uchazeče a taktéž to kopíruje podmínky z minulého roku. 

Oproti minulému roku je požadavkem nahrání motivačních videí pouze na platformu 

youtube.com. Všechny videa tak budou koncentrované na jednom místě, což je také jistá forma 

propagace. Platforma vimeo.com se neosvědčila.  

 

Dr. Adámek upozornil na souvislost výše poplatku s tím, proč si studenti vybírají konkrétní 

vysokou školu, a zda by se s tím nedalo pracovat a poplatek zvýšit. Výše poplatku by byla první 

bariérou pro ty, kteří nechtějí reálně studovat. Prof. Stavárek poukázal na to, že to je 

celouniverzitní otázka. Všechny součásti musí mít poplatek stejný. Musel by se najít konsensus, 

aby s výší poplatku souhlasili všichni. Doc. Šperka uvedl, že u anglických studijních programů 

byl velký počet přihlášek, proto bylo rozhodnuto o navýšení poplatku z 20 na 100 eur (reflektuje 

to také vyšší náklady na administrativu, např. při doručování pošty do zahraničí atd.). Dr. 

Šperka také podpořil myšlenku Bc. Fialy iniciativy setkání ambasadorů. Pokud jde o přijímací 

řízení, upozornil na zkušenost, když fakulta přijala málo studentů. Fakulta byla sankciovaná 

vysokou pokutu. Proto by měla být politika přijímacího řízení dobře promyšlená.  

 

Nikdo další se nepřihlásil o slovo, proto dr. Šimáková vyzvala k hlasování postupně o 

jednotlivých podmínkách.   

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (bakalářské studijní programy): 

 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů v prezenční a 

kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (navazující magisterské studijní programy): 
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Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (bakalářský studijní program Inovativní 

podnikání): 

 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Inovativní 

podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

5. Studentská rada SU OPF 

 

Dr. Šimáková uvedla poslání Studentské rady SU OPF. Posláním Studentské rady SU OPF je 

vytvoření otevřené platformy pro komunikaci studentských zástupců v AS SU OPF s ostatními 

studenty, studentskými spolky a dalšími sdruženími studentů SU OPF. Studentská rada SU OPF 

napomůže k efektivnějšímu přenosu informací a požadavků studentů prostřednictvím AS SU 

OPF na vedení SU OPF. Studentská rada SU OPF umožní koordinovat případnou realizaci 

studentských aktivit ve spolupráci s vedením SU OPF. 

 

Dr. Šimáková dále požádala zástupce studentské komory, aby poskytli další informace k této 

platformě. 

 

Bc. Fiala uvedl, že proběhla schůzka studentské komory s doc. Tvrdoněm a dr. Šimákovou.  

Byl zde konsenzus, aby studentská rada byla ukotvena jako poradní orgán AS SU OPF. Bude 

složená ze členů studentské komory, tedy aktuálně Bc.Foltisová, Ing. Vavrušková, N. Peterová 

a Bc. Fiala. Zasedání budou veřejná, minimálně dva krát za semestr. Na jednání budou přizvání 

zástupci všech studentských spolků a platforem, jednání budou otevřená pro všechny studenty. 

Cílem je vytvořit otevřenou platformu komunikace Studentské rady s ostatními studenty a 

spolky. Bude to napomáhat efektivnímu přenosu informací. Ing. Vavrušková doplnila, pokud 

jde o legislativní ukotvení studentské rady, že předsedou komise je pověřený člen senátu, členy 

komise mohou být na doporučení senátu i další členové akademické obce, kteří nejsou členy 

senátu.  

 

Dr. Pražák se dotázal, zda má Studentská rada SU OPF v plánu být v kontaktu se studentskou 

unií v Opavě. Ing. Vavrušková odpověděla, že kontakt proběhne. Pokud budou chtít 

spolupracovat, tak určitě ano.  

 

Prof. Stavárek apeloval na to, aby frekvence kontaktu studentské rady byla větší než dva krát 

za semestr. Ing. Vavrušková souhlasila, a pokud bude třeba něco řešit, svolá se mimořádná 
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schůzka.  

 

Dr. Šimáková shrnula, že Studentská rada SU OPF bude poradním orgánem AS SU OPF. 

Usnesením bude ustavena jako komise dle Volebního řádu AS SU OPF. Následně vyzvala 

k hlasování:   

 

Hlasování o Studentské radě SU OPF: 

 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

ustavuje v souladu s čl. 14, odst. 2) Volebního řádu AS SU OPF Studentskou radu Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné jako svůj poradní orgán. 

 

Dr. Šimáková shrnula, že byl ustavený nový poradní orgán AS SU OPF. Členy studentské rady 

jsou všichni zástupci studentů v rámci Akademického senátu SU OPF. Předsedkyní byla určena 

Ing. Vavrušková. Senát doporučuje, aby na jednání Studentské rady SU OPF byli vždy přizváni 

všichni zástupci studentských spolků, ambasadorů a zájmových skupin, které na fakultě 

fungují.  

 

Pro fungování Studentské rady SU OPF je k dispozici místnost D003. Předsedkyně dále 

požádala dr. Pražáka, aby vytvořil na webových stránkách podstránku, kde může studentská 

rada dávat své informace a zápisy z jednání. Dr. Šimáková informovala, že v MS Teams je 

vytvořen pro Studentskou radu SU OPF speciální kanál.  

 

Dr. Šimáková požádala Studentskou radu SU OPF o prostudování první verze PRSZ na příští 

rok a o jeho připomínkování do 30. 10. 2022.  

 

6. Volby do AS SU za SU OPF 

 

Dr. Šimáková informovala, že funkční období AS SU končí posledního února 2023. Předseda 

AS SU vyhlásil volby a požádal o jmenování dílčí volební komise na základě usnesení AS SU 

OPF. Předsedkyně navrhla do komise dr. Pražáka, dr. Adámka a N. Peterovou. Všichni navržení 

členové s nominací souhlasili. 

 

Dr. Šimáková vyzvala k hlasování o celé komisi jedním usnesením. 

 

Hlasování o členech dílčí volební komise: 

 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje dílčí volební komisi pro volby do AS SU za SU OPF ve složení Ing. Tomáš Pražák, 

Ph.D., Ing. Pavel Adámek, Ph.D. a Nela Peterová.  

 

Dr. Šimáková upozornila na to, že volby by měly být v souladu s harmonogramem, který byl 

stanoven ústřední volební komisí. Předsedkyně ústřední volební komise je dr. Majerová. 
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Požádala dílčí volební komisi, aby se sešla, zvolili si svého předsedu a kontaktovali ústřední 

volební komisi pro kooperaci v dalších fázích voleb. 

 

7. Různé 

 

Stipendia: 

Ing. Vavrušková podala informaci ohledně stížnosti studentů na formu rozhodnutí o přiznaných 

stipendiích.  V rozhodnutích není uvedeno, za co bylo stipendium uděleno. Navrhuje tedy, buď 

aby student měl přístup k návrhu o přidělení stipendia, nebo aby bylo odůvodnění 

zakomponováno do rozhodnutí.  

  

Prof. Stavárek uvedl, že když se vyplácí víc stipendií najednou, tak se používá univerzální 

šablona. Možnost uvádění odůvodnění bude ověřena na studijním oddělení. Doc. Suchánek 

potvrdil, že možnosti budou zjištěny, a pokud to systém umožní, bude to doplněno. 

 

Stížnosti na kartové centrum: 

Bc. Fiala uvedl, že již delší dobu dochází k stížnostem od studentů na pracovníka kartového 

centra – p. Bodského. Tento podnět prezentoval také na snídani s děkanem v minulém 

akademickém roce. Připomněl, že pracovník kartového centra je zaměstnancem rektorátu a jeho 

přímý nadřízený stížnosti neřeší. Bc. Fiala uvedl, že jako studentský zástupce v AS SU OPF 

obdržel mailem stížnosti od studentů na chování pracovníka kartového centra. Studenti se 

stěžují na drzé a povýšené chování při výdeji karet, nevhodné chování v telefonátech, neochotu 

řešit problém, nevhodné sexistické narážky, narážky na vizáž (nevhodné poznámky k barvě 

vlasů, tetování, oblečení, úpravě vlasů, výšce, stavbě postavy atd.), připomněl také, že 

zaměstnanec dává mnohdy najevo své politické a společenské postoje a názory více než je 

vhodné. Vyjádřil požadavek, aby byl o chování informován přímý nadřízený a začal situaci 

řešit, případně se zúčastnil zasedání AS SU OPF. 

 

Prof. Stavárek informoval, že poslední ostrý apel na pracovníka kartového centra zazněl na 

říjnovém kolegiu rektora. Vedoucí CIT Mgr. Nosek byl požádán, aby se tento problém vyřešil. 

Na celouniverzitní úrovni proběhl audit všech služeb spojených s informačními technologiemi. 

Cílem je provádět služby kvalitněji a přívětivěji ke studentům.  

 

Dr. Šimáková uvedla výčet stížností od studentů, které obdržela jako předsedkyně AS SU OPF: 

dlouhá doba výroby karty; vyřizování žádosti karet bez ohledu na pořadí podání žádosti; 

uživatelsky nepřívětivý systém nahrávání fotek; nekompatibilita doporučené aplikace na 

úpravu fotek s některými operačními systémy; nejasné instrukce k vyzvedávání hotových karet; 

nadřazené a nepříjemné jednání pracovníka kartového centra; nemístné poznámky a osobní 

otázky pracovníka kartového centra; obavy z vyzvedávání revalidační známky v dalším roce. 

Ing. Vavrušková a N. Peterová potvrdili sexistické poznámky.  

 

Bc. Fiala dodal, že velký problém spatřuje v tom, že nejvíce jsou nevhodným chováním 

zasaženi studenti prvních ročníků. Fakulta se snaží o zanechání co nejlepšího prvního dojmu, 

ale kartové centrum ho kazí. Prof. Stavárek vyjádřil souhlas a uvedl, že jednotlivé připomínky 

a stížnosti předá rektorovi a požádá jej o součinnost při řešení této situace.  

 

Doc. Šperka doplnil, že k nepatřičnému chování také patří vyjadřování politických názorů, 

vyvěšování vlajky na dveře atd.  
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Doplňovací volby do AS SU OPF: 

Dr. Pražák uvedl, že v doplňovacích volbách byla zvolena na pozici senátorky do studentské 

komory N. Peterová. Na základě volebního řádu máme také dva náhradníky, kterými jsou Ing. 

Mikšík a T. Macek, DiS. Celkový výsledek volební účasti je přes 11 %.  

 

Dr. Šimáková poprosila N. Peterovou, ať si vybere do dalšího zasedání pracovní komisi, ve 

které by chtěla působit. 

 

Volby kandidáta na funkci děkana:  

Dr. Pražák uvedl, že volební komise stanovila harmonogram pro volby kandidáta na funkci 

děkana pro příští funkční období. Harmonogram je vyvěšen na webových stránkách OPF. 

Možnost podávání návrhů je do 16. 11., 10 hod.. Následně budou návrhy zveřejněny. Dne 23. 

11. bude představení navržených uchazečů a v dalším týdnu samotná volba kandidáta na funkci 

děkana, případně proběhne i druhé kolo. Případné třetí kolo je plánováno na 7. 12.  

 

Bc. Fiala se dotázal na děkanské volno v době představování. Prof. Stavárek uvedl, že bude. 

Konkrétní časový rámec bude stanoven až po zveřejnění počtu uchazečů o kandidaturu.   

 

Využívání menzy: 

Dr. Pražák vyslovil pochvalu za využívání menzy. Prostor naprosto splňuje veškeré požadavky 

pro výuky s inovativními pomůckami, pro řešení týmové práce atd. Bc. Fiala naopak uvedl, že 

z důvodu zimy a hluku z chodeb jim byla z Unispace přesunuta výuka jinam.  

 

Mimořádné zasedání: 

Z důvodu představování uchazečů o kandidaturu na funkci děkana se dne 23. 11. 2022 od 13:00 

uskuteční mimořádné zasedání AS SU OPF. Zasedání proběhne v Malém nebo Velkém sále 

fakulty podle počtu uchazečů o kandidaturu.  

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 30. 11. 2022 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 26. 10. 2022 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů 

v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné ustanovuje v souladu s čl. 14, odst. 2) Volebního řádu AS SU OPF 

Studentskou radu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné jako svůj poradní orgán.  

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje dílčí volební komisi pro volby do AS SU za SU OPF ve složení 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Pavel Adámek, Ph.D. a Nela Peterová.  

 

 

 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 

 

 


